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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 
 

ZAKLJUČCI I ODLUKE 
5. sjednice Izvršnog odbora HPS-a  

održane od 14. do 27. svibnja 2020. 
 
 
1. Informacije o radu HPS-a tijekom trajanja pandemije bolesti COVID-19 

Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a Darko Grundler sazvao je 5. (elektroničku) sjednicu Izvršnog odbora u 
ponedjeljak 16. ožujka 2020. u Domu HPS-a u Zagrebu. Zbog nastupa izvanrednih okolnosti radi širenja korona 
virusa i bolesti COVID-19 sjednica je dan prije planiranog termina otkazana. Zbog nemogućnosti održavanja 
sastanaka na uobičajeni način, u razdoblju nakon toga Izvršni odbor održao je dvije izvanredne elektroničke sjednice 
i na njima donio odgovarajuće odluke, koje se sukladno Poslovniku o radu Izvršnog odbora HPS-a unose u zapisnik 
iduće sjednice. Zbog nemogućnosti održavanja velikih skupova predsjednik HPS-a Darko Berljak donio je odluku o 
odgodi 31. sjednice Skupštine HPS-a, koja je bila sazvana za 18. travnja 2020., o čemu su obaviještene sve udruge 
članice HPS-a. Materijale za Skupštinu HPS-a Izvršni odbor HPS-a pripremit će kada se ispune uvjeti za njezino 
održavanje. 
Tijekom trajanja pandemije, rad Ureda HPS-a organiziran je sukladno Uputi za rad tijela državne uprave u vezi s 
pojavom bolesti COVID-19 uzrokovane virusom SARS-CoV-2 (klasa 011-02/20-01/76, ur. broj 515-01/1-20-3) 
upućene 19. ožujka 2020. svim tijelima državne uprave i javnim službama. Pisanom odlukom predsjednika HPS-a i 
predsjednika Izvršnog odbora HPS-a 20. 3. 2020. (ur. broj 33-2020-A) definirane su mjere zaštite i organizacija rada 
zaposlenika Ureda HPS-a. Ured HPS-a je primjenjujući navedene mjere izvršavao svoje zadaće te izvješćivao SDUŠ, 
HOO i planinarske udruge članice HPS-a o raznovrsnim temama vezanim uz izvanredne okolnosti.  
U pogledu organizacije rada i zaštite zdravlja u HPS-u su se primjenjivale, a i dalje se primjenjuju mjere, upute i 
preporuke Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo i Stožera Civilne zaštite. Također se planinarske udruge, upravljače 
i domaćine planinarskih objekata, kao i individualne članove HPS-a upućivalo da redovito prate i primjenjuju sve 
mjere, upute i preporuke nadležnih službi, a to će se činiti i dalje. 
Dana 2. travnja 2020. Vlada RH donijela je odluku kojom je obvezala sva tijela javne vlasti (a HPS spada u tu 
kategoriju) da materijalna sredstva smiju koristiti isključivo za izvršenje vitalnih funkcija. Zbog novonastalnih 
okolnosti bile su obustavljene i stavljene u mirovanje narudžbe koje su bile započete prije početka karantene 
(narudžba za radove 1. faze obnove zgrade HPS-a te narudžba poboljšanja web stranica HPS-a) a također se nisu 
trošila sredstva namijenjena za rad komisija. 
Ekonomske i društvene posljedice pandemije, koje će se zasigurno odraziti i na planinarsku udrugu u Hrvatskoj, u 
ovom trenutku još uvijek nije moguće cjelovito sagledati, no već sada je razvidno da će biti nužno rebalansom i 
preraspodjelom sredstava uravnotežiti prihode i rashode te osigurati održivo funkcioniranje i izvršenje esencijalnih 
zadaća Saveza. 
 

2. Verifikacija zapisnika 4. sjednice IO HPS-a 13. 1. 2020. 
IO HPS-a usvaja zapisnik 4. sjednice IO HPS-a, uz dvije izmjene. U dijelu gdje se govori o financijskom nadzoru treba 
naglasiti da se nadzor odnosi na prethodno razdoblje (odnosno na 2018. godinu), navesti da je nadzor bio opsežan, 
ali bez dodatnih ocjena o tome. Također, potrebno je ispraviti informaciju da će Skupština biti sazvana 18. travnja, 
budući da Skupštinu saziva predsjednik HPS-a sukladno članku 30. stavku 2 Statuta HPS-a, što je on i učinio odlukom 
o kojoj je obavijestio članove Izvršnog odbora na sjednici Izvršnog odbora. 

 
3. Analiza realizacije odluka i zaključaka 4. sjednice IO HPS-a 13. 1. 2020.  

IO HPS-a usvaja izvješće o realizaciji odluka i zaključaka 4. sjednice IO HPS-a. 
 
4. Verifikacija odluka donesenih na elektroničkim sjednicama Izvršnog odbora HPS-a u razdoblju od 4. redovne sjednice 

IO HPS-a 
Dana 29. 3. 2020. održana je prva izvanredna elektronička sjednica Izvršnog odbora HPS-a na kojoj je donesena 
sljedeća odluka:  
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„Zbog okolnosti nastalih pandemijom i potresom u Zagrebu odgađaju se sve akcije planirane tijekom sljedeća dva 
mjeseca (travanj, svibanj) kojima je organizator ili suorganizator Hrvatski planinarski savez. Odgađaju se i Dan 
hrvatskih planinara predviđen za 6. i 7. lipnja 2020. i Pohod planinara na Dinaru predviđen u lipnju 2020. Akcije se 
odgađaju na neodređeno vrijeme. U trenutku kad se steknu povoljne okolnosti za održavanje pojedinih akcija 
Izvršni odbor Hrvatskog planinarskog saveza donijet će odluku o terminu njihovog održavanja.“ 
Na prijedlog predsjednika Izvršnog odbora HPS-a Darka Grundlera za usvajanje navedene odluke elektroničkom 
poštom do 8. 4. 2020. izjasnilo se svih 11 članova Izvršnog odbora HPS-a te se odluka sukladno članku 16. Poslovnika 
Izvršnog odbora HPS-a smatra donesenom. Odluka je stupila na snagu s danom 30. 3. 2020. 
 
Dana 7. 4. 2020. održana je druga izvanredna elektronička sjednica Izvršnog odbora HPS-a na kojoj je donesena 
sljedeća odluka:  
„Zbog okolnosti nastalih pandemijom COVID-19 najmoprimcu planinarskog doma Bijele stijene u Tuku, 
Ugostiteljskom obrtu Žaba (vlasnica Radojka Matijašić) odobrava se oslobođenje obveze plaćanja zakupa do 
promjene okolnosti. Izvršni odbor Hrvatskog planinarskog saveza će prikladno okolnostima i u odgovarajućem 
trenutku donijeti odluku o nastavku obveze plaćanja zakupa.“ 
Na prijedlog predsjednika Izvršnog odbora HPS-a D. Grundlera za usvajanje navedene odluke elektroničkom poštom 
do 8. 4. 2020. izjasnilo se svih 11 članova Izvršnog odbora HPS-a te se odluka sukladno članku 16. Poslovnika 
Izvršnog odbora HPS-a smatra donesenom. Odluka je stupila na snagu s danom 8. 4. 2020. 
 
Izvršni odbor HPS-a jednoglasno potvrđuje odluke donesene na izvanrednim elektroničkim sjednicama Izvršnog 
odbora HPS-a 29. ožujka 2020. i 7. travnja 2020. 
 

5. Informacije o posljedicama potresa 22. ožujka u Zagrebu 
Dana 22. ožujka Zagreb i okolicu pogodio razoran potres, koji je prouzročio znatnu štetu i nanio brojne poteškoće 
u funkcioniranju grada, institucija i života građana. Dom HPS-a u Kozarčevoj 22 nije znatnije oštećen; nastalo je 
nekoliko manjih pukotina na zidovima na prvom katu i u potkrovlju, nekoliko slika palo je sa zida, no veće štete nije 
bilo. Zgrada u Petrićevoj 4 u kojoj se nalaze društvene prostorije HPD-a Zagreb-Matica zadobila je teška oštećenja i 
moći će se koristiti tek nakon cjelovite obnove. Prostorije HPD-a Željezničar u Trnjanskoj 5b zadobile su oštećenja 
koja su članovi toga društva sami sanirali. Društvene prostorije drugih zagrebačkih planinarskih društava također 
imaju raznovrsna oštećenja. Dom Vugrovec je teško oštećen. Drugi planinarski objekti na Medvednici (Ivan 
Pačkovski na Puntijarki, Lipa, Grohot) imaju uglavnom manja oštećenja i mogu se dalje koristiti. Dvoje zaposlenika 
HPS-a pretrpjelo je znatne štete na svojim objektima i tim objektima bit će zbog neupotrebljivosti nužna cjelovita 
obnova (Tihana Boban u Markuševcu i Alan Čaplar u Donjem gradu). Štetu u svojim objektima imali su i predsjednik 
Saveza Darko Berljak, članica Izvršnog odbora Karoline Supina Vrabec, pročelnici i članovi komisija Saveza i brojni 
drugi članovi HPS-a. 
U danima nakon potresa alpinisti i speleolozi zagrebačkih planinarskih društava Zagreb-Matica, Velebit i Željezničar 
organizirali su se u volontersku inicijativu za pomoć građanima Zagreba. Primjenjujući alpinistička i speleološka 
znanja i vještine pomagali su građanima u uklanjanju oštećenih dimnjaka sa krovova zgrada i sanaciji štete, za što 
su dobili brojne zahvale od građana, raznih službi te od predsjednika RH Zoran Milanovića koji ih je pozvao i primio 
24. travnja na Pantovčaku. 
 

6. Informacija o požaru i događanjima na planini Dinari 
U danima oko Uskrsa veliki požar zahvatio je planinu Dinaru. U gašenju požara su osim vatrogasaca sudjelovali i 
planinari te članovi HGSS-a. Na taj su način spašeni planinarski objekti, izuzev malog skloništa koje je PU Dinaridi 
postavilo na Lišanjskom vrhu. Planinarska društva koja skrbe o putovima na Dinari zatražila su nakon požara pomoć 
u obnovi putova, u čemu će im Savez aktivno pomoći posredstvom Komisije za planinarske putove. Ta komisija 
zadužena je da prikupi informacije i pripremi prijedlog odluke o načinu obnove putova na Dinari, kako bi Izvršni 
odbor mogao donijeti odluku o angažiranju izvanrednih sredstava potpore za obnovu putova. 
U proteklim mjesecima HPS je sudjelovao i u aktivnostima usmjerenim prema proglašenju Parka prirode Dinara. U 
razgovorima s Ministarstvom zaštite okoliša i energetike iznesen je prijedlog da se ove godine iznimno pomakne 
datum Pohoda na Dinaru na 22. 5., kada se obilježava Dan biološke raznolikosti i Dan zaštite prirode u Republici 
Hrvatskoj. Predsjednik Saveza Darko Berljak o temama vezanim uz proglašenje Parka prirode Dinara razgovarao je 
više puta s najvišim dužnosnicima Ministarstva zaštite okoliša i energetike, a HPS je izradio i pisani elaborat o 
planinarskoj infastrukturi na Dinari, kao i prilagođeni plan tradicionalnog pohoda na Dinaru. Tijekom svibnja 
provodi se javna rasprava o nacrtu Zakona o Parku prirode Dinara te se u skorom vremenu očekuje proglašenje 
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Parka prirode Dinara. Iz Ministarstva zaštite okoliša i energetike upućen je poziv predsjedniku HPS-a Darku Berljaku 
za sudjelovanje u skupu koji će se tim povodom održati u Kninu. 

 
7. Odluke o izvješćima i drugih materijalima za 31. sjednicu Skupštine HPS-a 

Temeljem članka 39, stavka 1, alineje 33, kojim je uređena nadležnost i obveza Izvršnog odbora HPS-a da podnosi 
izvješće o radu Skupštini te priprema potrebne materijale za sjednice Skupštine, Izvršni odbor pripremio je sljedeće 
radne materijale te ih upućuje Skupštini na odlučivanje: 
 - Programsko izvješće o radu HPS-a 
 - Financijsko izvješće za 2019. godinu 
 - Izvješće Nadzornog odbora HPS-a 
 - Izvješće Suda časti HPS-a 
 - Pravilnik o članskoj iskaznici i markici u HPS-u 
 - Pravilnik o dodjeli priznanja HPS-a 
  - Pravilnik Komisije za speleologiju HPS-a 
  - Pravilnik o školovanju u HPS-u 

 
8. Informacija i odluka o statusu izbornika sportsko-penjačke reprezentacije i trenera mlađih dobnih kategorija Luke 

Trumbića 
Izvršni odbor jednoglasno potvrđuje status izbornika sportsko-penjačke reprezentacije i trenera mlađih dobnih 
kategorija Luke Trumbića. Ovom odlukom ujedno se odobrava isplata namjenskih sredstava za obavljanje poslova 
trenera mlađih dobnih kategorija u 2020. godini, u iznosu doznaka HOO-a za tu namjenu. 

 
9. Odluka o imenovanju pročelnika i zamjenika pročelnika Komisije za planinsko skijanje HPS-a 

Izvršni odbor imenuje Sandu Šarko pročelnicom Komisije za planinsko skijanje HPS-a, a Anitu Bistričić za zamjenicu 
pročelnice Komisije za planinsko skijanje HPS-a, sa zadaćama koje su definirane Programom rada HPS-a i 
Pravilnikom Komisije za planinsko skijanje. 

 
10. Odluka o natječaju za potporu obnovi, održavanju i izgradnji planinarskih objekata 

IO HPS-a prihvaća izvješće i prijedloge Komisije za planinarske objekte o raspodjeli sredstava HPS-a za potporu 
obnovi, održavanju i izgradnji planinarskih objekata te odobrava korištenje namjenskih sredstava za planinarske 
objekte Bitorajka, Zlatko Prgin, Miroslav Hirtz na Bijelim stijenama, Alan, Omanovac, Hahlić, Careva kuća, Korita, 
Cesargrad, Žitnica i Londžica. Namjenska sredstva za svaki pojedini objekt aktivirat će se kada se ispune uvjeti za 
korištenje sredstava i izvođenje radova. Rok za realizaciju obnove, održavanja i izgradnje objekata iz natječaja 
produžuje se do 31. 10. 2021. 

 
11. Informacije o planinarskim objektima 

a) Informacija o prestanku rada planinarske kuće Vila Velebita 
Planinarska kuća Vila Velebita prestala je s radom 1. 3. 2020., odlukom PD-a Željezničar Gospić da se pod 
ponuđenim uvjetima ne produži ugovor s vlasnikom objekta, poduzećem „Hrvatske ceste“. 

 b) Informacija o Schlosserovom domu na Risnjaku 
S Javnom ustanovom NP Risnjak i Ministarstvom državne imovine tražila su se održiva rješenja za daljnje 
funkcioniranje Schlosserovog doma na Risnjaku. Sa strane HPS-a iskazana je suglasnost da JU NP Risnjak i 
dalje upravlja tim objektom, da se o tome sklopi ugovor između JU NP Risnjak i Ministarstva državne 
imovine, a u kojem je sadržana i obveza da JU NP Risnjak njime upravlja u skladu s Pravilnikom o korištenju 
i upravljanju planinarskih objekata u HPS-u. Ravnatelj JU NP Risnjak Mario Antolić na sastanku u HPS-u 
iznio je niz inicijativa i poteškoća vezanim za funkcioniranje planinarskog doma na Risnjaku, koja će 
nastojati riješiti. 

 c) Informacija o planinarskoj kući Boris Farkaš u Sekulićima 
Izvršni odbor utvrđuje da za planinarski dom Boris Farkaš u Sekulićima treba nastojati postići održivo 
rješenje u skladu s usmjerenjem koje je utvrdila Komisija za planinarske objekte, odnosno postići valjani 
ugovor s planinarskim društvom koje iskaže spremnost savjesno i korektno upravljati objektom. Za Savez 
nije prihvatljivo da se ugovor o upravljanju planinarskim objektom sklapa s udrugom koja nije članica HPS-
a i kojoj planinarstvo nije temeljna djelatnost, kao što nije prihvatljivo niti da takva udruga bespravno 
koristi planinarski objekt koji je vlasništvo Hrvatskog planinarskog saveza. 

d) Informacije o planinarskom domu Bijele stijene u Tuku i o planinarskom domu Miroslav Hirtz u Jablancu 
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Izvršni odbor upoznat je s procjenom vrijednosti planinarskih domova u Tuku i Jablancu te mišljenju 
Komisije za planinarske objekte koja je razmatrala perspektivu tih objekata te iznijela prijedloge mogućih 
rješenja. 
Izvršni odbor prihvaća mišljenje Komisije za objekte i povjerava zadaću Komisiji da u suradnji s 
predsjednikom Izvršnog odbora i Uredom HPS-a dalje poduzima potrebne radnje u cilju postizanja 
iznesenih rješenja. 

 
12. Odluke o primanju novih udruga u članstvo HPS-a 

Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Hrvatsko planinarsko društvo Kameni svati, Jablanovec prima se u članstvo 
HPS-a kao punopravna članica. 
Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Hrvatsko planinarsko društvo Gora, Zagreb prima se u članstvo HPS-a kao 
punopravna članica. 
Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Sportsko penjački klub Vertical, Buzet prima se u članstvo HPS-a kao 
punopravna članica. 
Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Planinarsko ekološka udruga Stribor, Šibenik prima se u članstvo HPS-a kao 
punopravna članica. 

 
13. Predstavljanje HPS-a na održanim i budućim skupovima 

Po ovoj temi Izvršni odbor nije donosio odluke. 
 
14. Razno 

Zbog činjenice da je omogućen rad ugostiteljskih obejkata određuje se da najmopromac planinarskog doma 
Bijele stijene u Tuku, Ugostiteljski obrt Žaba (vlasnica Radojka Matijašić) nastavi plaćati najam sukladno 
ugovoru od 1. 6. 2020. 
 

Glavni tajnik HPS-a     Predsjednik Izvršnog odbora HPS-a 
     Alan Čaplar           prof. dr. sc. Darko Grundler 


